

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Wednesday, November 21, 1979

• 1554

The Chairman: If you will come to order we will proceed. I would remind you that the order of reference is the Main Estimates, 1979-80, Vote 10 of the Chief Electoral Officer.

PRIVY COUNCIL

C—Chief Electoral Officer

Vote 10—Chief Electoral Officer—Program expenditures\$1,159,000

• 1555

The Chairman: Just before we proceed with the questions I believe Mr. Hamel has some material in reply to a question that was raised the other day by Mr. Jarvis.

Mr. Jean-Marc Hamel (Chief Electoral Officer): Yes, Mr. Chairman. There was some inquiry yesterday as to the average cost per poll in various areas and, unfortunately, I did not have the information. So we did some calculations to find out whether there was any variation on the cost per poll in the same areas, and there is a very slight variation, because in fact the only variable is the number of supervising deputy returning officers and the number of constables. So to take the examples that were mentioned yesterday, of Davenport, Willowdale and York Scarborough, Davenport has an average of \$176 per poll, York Scarborough \$182 and Willowdale \$183, because the more central your polls are the more supervising deputy Returning Officers you have.

A final point, Mr. Chairman, if I may. Some members expressed perhaps the wish to have copies of the tariff of fees yesterday. We have copies, if there are still some who wish to have them. This is the Order in Council whereby the fees paid to election officials are set. It was tabled in the House, as required, by the President of the Privy Council at the beginning of this session, but we now have copies, if you so wish.

The Chairman: Thank you very much, Mr. Hamel.

With respect to the first, is it agreed that we file this with the Clerk?

Some hon. Members: Agreed.

The Chairman: Thank you.

I believe it will be in order to have these available here, or do you want them distributed? We will have them distributed at this time.

All right, I believe we can proceed now with the questioning. I think at the conclusion of the meeting yesterday Mr. Peters was asking some questions. Have you completed your questioning, Mr. Peters?

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le mercredi 21 novembre 1979.

Le président: La séance est ouverte. Conformément à notre ordre de renvoi, nous étudions aujourd'hui le Budget principal pour 1979-1980, crédit 10, Directeur général des élections.

CONSEIL PRIVE

C—Directeur général des élections

Crédit 10—Directeur général des élections—Dépenses du programme\$1,159,000.

Le président: Avant de passer aux questions, je crois que M. Hamel a apporté des documents en réponse aux questions qui ont été soulevées l'autre jour par M. Jarvis.

M. Jean-Marc Hamel (directeur général des élections): Oui, monsieur le président. On m'a demandé hier combien il en coûtait en moyenne par bureau de scrutin, et malheureusement, je n'avais pas les renseignements avec moi. Nous avons fait certains calculs afin de voir si les coûts variaient pour les différents bureaux de scrutin de la même région; les coûts sont un peu différents car, en fait, la seule variable est le nombre de sous-scrutateurs surveillants et le nombre d'agents de la paix. Pour reprendre les exemples qui avaient été donnés hier de Davenport, Willowdale et York-Scarborough, les frais pour Davenport s'élèvent en moyenne à \$176 par bureau de scrutin, pour York-Scarborough, à \$182, et pour Willowdale, à \$183; en effet, plus les bureaux sont centraux, plus le nombre de sous-scrutateurs exerçant la surveillance est élevé.

Finalement, monsieur le président, certains députés avaient exprimé le désir d'avoir des exemplaires du tarif des frais, hier. Nous avons ces exemplaires pour ceux qui le désirent. Il s'agit du décret ministériel établissant les honoraires du personnel électoral. Ce décret a été déposé à la Chambre au début de la présente session par le président du Conseil privé, comme l'exige la loi. Nous avons à l'heure actuelle des exemplaires à notre disposition; vous pouvez en prendre si vous le désirez.

Le président: Je vous remercie, monsieur Hamel.

Sommes-nous d'accord pour déposer les premiers documents auprès du greffier?

Des voix: Oui.

Le président: Merci.

Les membres du Comité peuvent-ils simplement consulter ces exemplaires ou bien allons-nous les distribuer? Nous allons les distribuer.

Nous passons maintenant aux questions. A la fin de la réunion d'hier, M. Peters posait des questions. Aviez-vous terminé?